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Z á p i s n i c a 
 

zo zasadnutia Kultúrnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja,  
konanej dňa 02. 06. 2011 v Bábkovom divadle, scéna Jorik. 

 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Neprítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Program rokovania:   
1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia kultúrnej komisie    
2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011 
3. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 

kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien  a doplnkov 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 
dopĺňa VZN Košického samosprávneho kraja č.11/2011 o poskytnutí dotácie na mzdy a 
prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam 

5. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja             - 3. 
aktualizácia 

6. Dodatok č. 7 k Zásadám odmeňovania poslancov Zastupiteľstva Košického 
samosprávneho kraja a neposlancov - členov komisií zastupiteľstva 

7. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. 
polrok 2011 

8. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  II. polrok 2011 
9. Oboznámenie sa s činnosťou Bábkového divadla Košice /z plánu úloh komisie/ 
10. Rôzne 
11. Diskusia 

 
1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia kultúrnej komisie    
Zasadnutie otvoril a viedol predseda kultúrnej komisie (ďalej len KK)  Mgr. Géci Milan, privítal 
a predstavil riaditeľa Bábkového divadla i prizvaných hostí a zároveň poďakoval riaditeľovi za 
umožnenie zasadnutia komisie priamo v divadle. Informoval, že komisia je uznášaniaschopná 
a dal hlasovať o návrhu programu rokovania. Následne riaditeľ BD KE privítal prítomných 
účastníkov zasadnutia v priestoroch scény Jorik. 
 
UZNESENIE: 
Členovia  KK  jednohlasne  odsúhlasili  program zasadnutia. 
Hlasovanie: ZA: jednohlasne           ZDRŽAL SA: 0              PROTI: 0 
 
2.  Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011 
K úprave rozpočtu bola prizvaná Ing. Karafová Mária – vedúca odboru financií ÚKSK, ktorá 
informovala o zmene v rozpočte týkajúce sa oblasti kultúry.  
 
UZNESENIE: 
KK odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť, bez pripomienok: 
 

1. Úpravu bežného rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011  takto: 
 zvýšiť bežné príjmy     o                 1 010 464 € 
 zvýšiť bežné výdavky     o     1 522 297 € 
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2. Úpravu kapitálového rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011  takto: 
 zvýšiť kapitálové príjmy    o                 1 952 383 € 
 zvýšiť kapitálové výdavky    o                 1 922 550 € 

3. Úpravu finančných operácií Košického samosprávneho kraja v roku 2011  takto: 
zvýšiť príjmové finančné operácie   o                   482 000 €  

 
Hlasovanie: ZA: jednohlasne           ZDRŽAL SA: 0              PROTI: 0 
 
3.  Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 
kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja  č. 3/2006 
o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien  a doplnkov 
 
UZNESENIE: 
KK odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie Informáciu o poskytnutých dotáciách 
z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia 
Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien            
a doplnkov, bez pripomienok. 
 
KK žiada Úrad KSK v súčinnosti príslušných odborov nájsť spôsob pravidelnej finančnej 
podpory kolektívov a jednotlivcov v oblasti kultúry a športu, ktorí reprezentujú KSK v zahraničí. 
 
KK navrhuje pre starostu obce Svinica a riaditeľku Kultúrneho centra Abova udeliť aspoň ústne 
ocenenie za vynaložené úsilie a vydarené kultúrne podujatie Dargovská ruža 2011. 
 
Hlasovanie: ZA: 8           ZDRŽAL SA: 1              PROTI: 0 
 
Diskusia: 
Mgr. Géci – Informoval, že sa zúčastňuje rôznych kultúrnych podujatí, ktoré sú na kvalitnej úrovni        
a je škoda, že nie je možná pravidelná forma finančnej pomoci pre reprezentáciu kultúrnych kolektívov, 
napr. OZ Vitalita – požiadala o dotáciu na prezentáciu v zahraničí, avšak neúspešne. 
PhDr. Kovácsová -  Žiadateľ OZ Vitalita nesplnil podmienku poskytnutia dotácie, nakoľko neprešlo 
obdobie 3 rokov od poskytnutia poslednej dotácie z VZN KSK  č. 3/2006. Uviedla, že pravidelná forma 
finančnej pomoci pre prezentáciu v zahraničí by bola možná zmenou VZN, alebo vytvorením podobného 
dotačného systému ako je napr. ProSlovakia. 
Mgr. Géci – Navrhol, aby Úrad KSK našiel spôsob financovania formou dotácie kolektívov a jednotlivcov 
prezentujúcich kultúru a šport v zahraničí. Informoval, že tak ako minulý rok aj tohto roku sa zúčastnil 
podujatia Dargovská ruža 2011 a spoločne s europoslankyňou p. Smolkovou motivovali víťazov tejto 
súťaže návštevou a vystúpením v Strassburgu. Zároveň poďakoval prítomnému starostovi obce Svinica za  
každoročné úsilie vynaložené na zorganizovanie tohto podujatia.  
p. Čabala – Uviedol, že bol taktiež účastníkom Dargovske ruže a vzniká tam priestorový problém, nakoľko 
je veľký záujem o vystúpenie na tejto súťaži folklóru. Je to veľmi dobré podujatie. Navrhoval by,  
organizátorom tohto podujatia starostovi obce Svinica a riaditeľke KC Abova udeliť aspoň ústne ocenenie 
zo strany KSK. 
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4.  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 
dopĺňa VZN Košického samosprávneho kraja č.11/2011 o poskytnutí dotácie na mzdy a 
prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam 
O  doplnení VZN informovala prítomných Mgr. Jarušinská Jana z odboru školstva ÚKSK. 
 
UZNESENIE: 
 KK odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického 
samosprávneho kraja, ktorým sa dopĺňa VZN Košického samosprávneho kraja č.11/2011 o 
poskytnutí dotácie na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým školám a 
školským zariadeniam, bez pripomienok. 
 
Hlasovanie: ZA: jednohlasne           ZDRŽAL SA: 0              PROTI: 0 
 
5. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja - 3. 
aktualizácia 
K aktualizácii PHSR podal informácie Ing. Fülöp Imrich – zástupca riaditeľa a vedúci odboru 
regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie európskych projektov ÚKSK.   
 
UZNESENIE: 
KK odporúča Zastupiteľstvu KSK bez pripomienok: 
A) schváliť 
Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja – 3. aktualizáciu, 
B) zobrať na vedomie 
že materiál podlieha posúdeniu vplyvov strategického dokumentu na životné prostredie v zmysle 
zákona č. 24/2006 Z. z. 
 
Hlasovanie: ZA: jednohlasne           ZDRŽAL SA: 0              PROTI: 0 
 
6.  Dodatok č. 7 k Zásadám odmeňovania poslancov Zastupiteľstva Košického 
samosprávneho kraja a neposlancov - členov komisií zastupiteľstva 
 
UZNESENIE: 
KK odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť Dodatok č. 7 k Zásadám odmeňovania poslancov 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja a neposlancov - členov komisií zastupiteľstva,  
bez pripomienok. 
 
Hlasovanie: ZA: jednohlasne           ZDRŽAL SA:0             PROTI: 0 
 
7. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 
II. polrok 2011 
 
UZNESENIE: 
KK odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť Rámcovú obsahovú náplň zasadnutí Zastupiteľstva 
Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2011, bez pripomienok. 
Hlasovanie: ZA: jednohlasne           ZDRŽAL SA: 0              PROTI: 0 
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8.  Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  II. polrok 2011 
Mgr. Géci prečítal návrh plánu úloh komisie na II. polrok. 
 
UZNESENIE: 
KK schvaľuje plán svojej činnosti na II. polrok 2011. 
 
9. Oboznámenie sa s činnosťou Bábkového divadla Košice /z plánu úloh komisie/ 
Činnosť bábkového divadla predstavil riaditeľ divadla Mgr. Pavol Hrehorčák, ktorý je funkcii 
riaditeľa pol roka a predstavil i ďalší manažment divadla a to Ivana Sogela – umeleckého šéfa 
a Radovana Kurillka manažéra predaja. Riaditeľ informoval o doterajšej činnosti divadla, 
smerovania do budúcna, hereckom súbore a pláne o jeho doplnenie, činohernej scéne Jorik, 
o stúpajúcej návštevnosti – 85% návštevnosť,  o spolupráci s inými divadlami týkajúcej  
sa priestorov na prezentáciu čierneho divadla, zájazdovej činnosti i prezentácii v zahraničí. 
Divadlo má spoluprácu s UNIMA- Medzinárodná bábkarská únia a p. Sogel bol zvolený do 
výboru divadiel. Uviedol, že cieľom je i optimalizácia predstavení divadla a využitie 
mimorozpočtových zdrojov, čo bolo v minulosti málo využité. Divadlo má problém s dopravou, 
zvozom detí predškolského veku do  divadla je to finančne nákladné a chýba i nákladný 
automobil na sťahovanie scény, zároveň je potrebná rekonštrukcia priestorov scény Jorik, 
výrobných dielní,  obnova dvora kde sú plánované aktivity pre deti.  
PhDr. Kovácsová doplnila, že scéna a nádvorie je zahrnuté do projektu otvorených zón  EHMK, 
čo čiastočne naštartuje obnovu divadla. 
Mgr. art. Blaškovičová uviedla, že je to dobré smerovanie divadla a je dobrým typom 
prezentovať i formu známu v zahraničí čierne divadlo. 
p. Kopasz sa informoval, či spolupracuje divadlo so školami z okolia a obcí. 
Mgr. Hrehorčák odpovedal, že oslovili starostov, snažia sa odohrať priamo na mieste kde je 
priestor na inscenáciu napr. kultúrny dom, nechcú zahŕňať len KE a KE - okolie, ale poňať celý 
kraj.  
Mgr. Géci podotkol, že je rád, že sa integrovali  do zoskupení odkiaľ je možné získať finančné 
zdroje a vyslovil obdiv vynaloženej iniciatíve a zaangažovanosti vedeniu divadla. 
 
UZNESENIE: 
KK berie na vedomie informáciu o činnosti Bábkového divadla Košice. 
Hlasovanie: ZA: jednohlasne           ZDRŽAL SA: 0              PROTI: 0 
 
10. Rôzne 
Mgr. art. Blaškovičová osobne pozvala všetkých prítomných na podujatie Košické imaginácie, 
ktoré sa uskutoční 7.-9. 6. 2011 v Mestskom parku a zároveň rozdala aj pozvánky. 
 
11. Diskusia 
Diskusia prebiehala k jednotlivým bodom priebežne. 
 
  

Zapísala dňa: 02. 06. 2011 Fortunová Silvia 
 
 

...................................................... 
PhDr. Jana Kovácsová 

tajomník komisie 

...................................................... 
Mgr. Milan Géci 
predseda komisie 

 


